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حضور گروه دوستی پارلمان گرجستان و ایران در اتاق تبریز

به دعوت دکتر بیگی نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی به منظور گسترش روابط اقتصادی دو کشور ایران و

گرجستان گروه دوستی پارلمان گرجستان و ایران در محل اتاق تبریز حضور یافته و با رئیس ، اعضاء هیات نمایندگان و

فعالان اقتصادی استان در بخش صنایع غذایی، تراکتور سازی، سیمان، سنگ و... دیدار و در خصوص گسترش روابط

اقتصادی و فرهنگی گفتگو نمودند.

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی اتاق تبریز صمد حسن زاده رئیس اتاق تبریز ضمن خیر مقدم به گروه دوستی پارلمانی گرجستان و ایران اظهار

امیدواری نمود حضور این گروه در تبریز برای دو کشور ایران و گرجستان مفید واقع شود .

رئیس اتاق تبریز با قدر دانی از دکتر بیگی نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی به خاطر دعوت از گروه دوستی پارلمانی گرجستان به تبریز ، اظهار امیدواری نمود اقداماتی از این

دست سبب توسعه همه جانبه استان و کشور را مهیا نماید.

حسن زاده با اشاره به پیشینه تاریخی روابط دو کشور ایران و گرجستان خاطر نشان کرد در سفری که چند سال پیش به این کشور داشتیم بناهایی از دوران شاه عباس صفوی در

این کشور وجود داشت و متقابلا در شهر تبریز مکانهایی همچون بازار گرجی ها هنوز هم در تبریز وجود دارد که نشان از دیرینگی رابط تجاری و اقتصادی دو کشور دارد.

رئیس اتاق تبریز با اشاره به توانمندی های صنعتی و فنی در استان آذربایجان شرقی افزود: استان در صنایع ساختمانی (خدمات فنی و مهندسی) ظرفیت ها و امکانات بی نظیریی

دارد که در نوسازی کشور گرجستان می تواند خدمات موثری را در این خصوص ارائه نماید. وی با یاد آوری این نکته که در استان آذربایجان شرقی مصالح ساختمانی همچون

سرامیک و شیشه با بالاترین استاندار جهانی تولید می شود خاطر نشان کرد : با توجه به کیفیت بالا و قیمت تمام شده پایین در این زمینه نیز می توانیم همکاری های گسترده

تری داشته باشیم.

رئیس اتاق تبریز با تاکید بر برخی دیگر از ظرفیت های اقتصادی استان افزود: استان آذربایجان شرقی در صنایع غذایی؛ (شیرینی و شکلات )، محصولات کشاورزی و خشکبار؛

(کشمش، آب میوه و کنسانتره) یکی از قطب های بزرگ کشور به حساب می آید. وی در خصوص ظرفیت های فنی و صنعتی استان خاطر نشان کرد: استان در زمینه ماشین

سازی، تراکتور سازی، قطعه سازی خودور، پمپ های شرکت های نفتی و پتروشیمی و... از قطب های صنعتی کشور به حساب می آید.

وی با اشاره به توانمندی های علمی در استان خاطر نشان کرد: دانشگاههای استان از نظر علمی جزو دانشگاه های طراز اول کشور به حساب می آیند که در علوم پزشکی و داور

سازی، مهندسی و سایر رشته های دانشگاهی در حال پرورش دانشجویان ایران و دانشجویان سایر کشورهایی هستند که برای دانش اندوزی در این دانشگاهها حضور دارند. وی

در همین راستا به اشاره به ظرفیت های پزشکی استان خاطر نشان کرد: استان به عنوان هاب منطقه ای در زمینه پزشکی هم میزبان بیماران از سایر نقاط کشور و هم از کشور های

منطقه است. و در این زمینه استان در ارائه خدمات توریسم درمانی اقدامات بی نظری را ارائه نموده است.

حسن زاده با ابراز خرسندی از حضور گروه دوستی پارلمانی گرجستان و ایران در استان آذربایجان شرقی و اتاق بازرگانی تبریز در سال 2018 که تبریز از طرف کشورهای اسلامی به

عنوان پایتخت گردشگری این کشورها انتخاب شده است، افزود: با حضور وزرای گردشگری کشورهای اسلامی و رئیس جمهور محترم کشورمان این مراسم در ماه های اولیه سال

میلادی افتتاح شده است و حضور هیات دوستی از گرجستان در سال 2018 می تواند آغازی در خصوص گسترش روابط فرهنگی و اقتصادی دو جانبه باشد.

رئیس اتاق تبریز با یاد آوری ظرفیت های استان در زمینه صنایع دستی به خصوص فرش دستباف خاطر نشان کرد: شهر تبریز به عنوان شهر جهانی فرش دست بافت و شهر

سردرود از شهر های استان آذربایجان شرقی در سال 2015 میلادی به عنوان شهر جهانی فرش و تابلو فرش از طرف سازمان های بین المللی انتخاب شده است که در این راستا با

حضور کارشناسان بین المللی جشن های بی نظیری در این خصوص در تبریز برگزار شد.

وی با اشاره به وضعیت اقتصادی گرجستان که در حال پیشرفت و توسعه همه جانبه است، آمادگی کشور و استان برای مشارکت و همه جانبه را اعلام و اظهار امیدواری نمود که

که گسترش روابط همه جانبه برای دو کشور ایران و گرجستان مفید و موثر باشد.

شالوا کیکناولیدزه رئیس گروه دوستی پارلمانی گرجستان و ایران با ابراز خرسندی از حضور در شهر تبریز گفت: خوشحالم که در این سرزمین زیبا حضور یافته ام. وی با اشاره به این

نکته که از شهر تبریز اطلاعاتی کسب نموده است، افزود: شهر تبریز را خیلی دوست دارم و عاشق این شهر هستم و به خاطر برگزاری این جلسه بسیار سپاسگزارم .

رئیس گروه دوستی پارلمانی گرجستان و ایران با یاد آوری این نکته که برای ما مهم است که در مورد تبریز وظرفیت های آن اطلاعات بیشتری کسب نمایم تا بتوانیم روابط دو

جانبه را در همه زمینه ها ارتقاء دهیم.وی در خصوص دیدارهای دوجانبه خاطر نشان کرد:افزایش سفرهای رسمی دو طرف و بررسی پروژه ها و برنامه های مشترکی که برای هر دو

طرف مهم است می تواند در گسترش روابط دو جانبه موثر واقع شود . وی از آقای بیگی که سفر هیات گرجی را در کمترین زمان ممکن هماهنگ کرده بود قدر دانی نمود.

شالوا کیکناولیدزه با اشاره به این نکته که در تهران ملاقات های زیادی با نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی و وزرای دولت برگزار شده بود خاطر نشان کرد: این دیدار ها

فرصت مناسبی برای آشنایی بیشتر از امکانات دو طرف است تا زمینه های همکاری دو جانبه را مهیا نمایم. وی با یاد آوری این نکته که کمیسیون اقتصادی بین دو کشور به صورت

فعالان کار می کند تا زمینه های همکاری های مشترک را مطرح نماید اظهار امیدواری نمود در همین راستای در چند ماه آینده اجلاسی در شهر تهران برگزار گردد.

رئیس گروه دوستی پارلمانی گرجستان و ایران با تاکید بر این نکته که از طرف نمایندگان پارلمان های دو کشور تلاش می کنیم که رابط دو جانبه و پارلمانی گسترش یابد، افزود: در

زمینه گردشگری روابط گسترده تری داریم و سال گذشته بیش از سیصد و پنجاه هزار نفر از گرجستان دیدار نموده اند که آمارها نشان می دهد امسال گردشگر بیشتری از گرجستان

دیدار خواهند نمود . وی در خصوص گسترش روابط گردشگری دو کشور یاد آور شد: در این خصوص با معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی و

گردشگری ایران دیدار خواهند داشت.

وی علاقمندی کشورش برای همکاری با طرف ایرانی در پروژه های مختلفی همچون تبادل انرژی، احداث پالایشگاه حمل نقل دریای، ریلی و... اعلام و خاطر نشان کرد: پروژه های

متعددی را برای گسترش همکاری های دو جانبه در حال مطالعه و بررسی هستیم .

نماینده مردم گرجستان در پارلمان این کشور حمایت دولت از سرمایه گذاران خارجی، و ارائه تضمین های لازم برای سرمایه گذار خارجی از طرف دولت گرجستان، ایجاد بسترهای

مناسب برای فعالیت های اقتصادی و تجاری و کاهش بورکراسی و افزایش امکانات پشتیبانی را از دیگر علل موفقیت گرجستان در جذب سرمایه گذاران خارجی خواند.وی با یاد

آوری این نکته تجارت با گرجستان فقط منحصر به این کشور نمی شود، بلکه مشمول کشور های اروپایی و cis نیز می شود، خاطر نشان کرد: مشوق های خوبی برای فعالان

اقتصادی ایران در صورت همکاری با طرف گرجی وجود دارد.
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وی با بر شمردن زمینه های مشارکت همچون: توریسیم، کشاورزی، حمل و نقل ، انرژی و... از طرف ملت و دولت گرجستانی علاقمندی خود برای گسترش همکاری های دو جانبه

را اعلام و اظهار امیدواری نمود که از ظرفیت های موجود دو کشور بیشتر بهره مند شوند. ایشان از قانون گذاران دو کشور خواست تا قوانین و مقررات مربوط در راستای تسهیل و

گسترش روابط دو جانبه اقدامات لازم را انجام دهند.

در ادامه جلسه احمد علیرضا بیگی نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی به نمایندگی مردم استان به اعضای گروه دوستی پارلمانی ایران و گرجستان خیر مقدم گفت و قدر دانی

خود از اقای شالوا کیکناولیدزه که استان آذربایجان شرقی و شهر تبریز را به عنوان مقصد سفر هیات برای گسترش روابط دو جانبه انتخاب نموده است ، قدردانی نمود و در همین

راستا خاطر نشان کرد: در همین سفر به ایشان و هیات همراه نشان خواهیم داد که حضور ایشان و هیات همراه به چه میزان در گسترش روابط دو جانبه موثر خواهد بود.

نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی با قدر دانی از رئیس اتاق تبریز که بخاطر تشکیل این جلسه ارزشمند که هیات پارلمانی گرجستان بتواند با برخی از ظرفیت های اقتصادی

و صنعتی استان آشنا شوند در خصوص ظرفیت های دو جانبه برای گسترش همکاری گفت: گذشته از سابقه تاریخی ایران و گرجستان ما شاهد نقش آفرینی این کشور در دوران

جنگ تحمیلی از طریق بندر باتومی برای انتقال تجهیزات نظامی ایران بودیم. وی با اشاره به این نکته که در سدد آن هستیم که کریدور باتومی، خلیج فارس را بر قرار نمایم، افزود:

مطمئنا ایجاد این کریدور می تواند برای هر دو کشور ایران و گرجستان شرایط برد &ndash; برد را مهیا نماید.

بیگی با یاد آوری همکاری های این کشور در دوران تحریم ها خاطر نشان کرد: در دوران تحریم ها یکی از مجاری کشورمان برای انتقال تجهیزات و قطعات صنعتی مورد نیاز

گرجستان بود که صنایع مورد نیاز از سراسر دنیا به این کشور و از آنجا به خاک ایران انتقال می یافت. وی با اشاره تاکید بر این نکته که دولت گرجستان با لغو روادید زمینه

مناسبی برای گسترش روابط دو جانبه ایجاد نمود در خصوص همکاریهای اقتصادی با طرف گرجی افزود: دولت گرجستان اراضی وسعیی را در راستای کشت فراسرزمینی در اختیار

فعالان اقتصادی در بخش کشاورزی کشورمان به منظور تامین علوفه دامی و سایر اقلام کشاورزی در اختیار فعالان اقتصادی کشومان از طریق انعقاد عقود و انتقال این زمینه به

طرف ایران اقدام نموده است در خصوص حضور گردشگران ایرانی در گرجسنان خاطر نشان کرد: مطمئنا حضور سالانه حدود چهار صد هزار گردشگر ایرانی در این کشور می تواند

زمینه ای گسترش همکاری های دو جانبه را بیش از پیش مهیا نماید.وی در این خصوص یاد آور شد: با مطالعه کیفیت حضور ایرانیان در این کشور متوجه می شویم که

هموطنانمان در زنجیره توریسیم این کشور نقش موثری را ایفاء نموده و در ارائه خدمات گردشگری به گردشگران از سراسر دنیا با ایجاد هتل ها، رستوران ها، خطوط هوایی و...

سهم عمده ای از اقتصادی گردشگری این کشور را نصیب خود می نمایند.

نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی ایجاد بانک ملت در تفلیس و تعهد وزیر اقتصاد کشور مان در این راستا و بر قراری تعرفه های ترجیهی در راستای گسترش روابط دو جانبه

را از جمله اقدامات اساسی دو کشور برای گسترش همکاری های دو جانبه خواند و با یاد آوری این نکته که موقعیت استراتژیک گرجستان که در محل تلاقی دو قدرت بزرگ جهانی

قرار دارد، خاطر نشان کرد دولت این کشور با سیاست تعامل با همه بازیگران صحنه جهانی به خصوص ایران در سدد است تا امکان توسعه این کشور را بیش از پیش مهیا نموده

و در همین راستا این کشور ها در قبال امنیت گرجستان خود را مسئول بدانند .

رئیس گروه دوستی پارلمانی ایران و گرجستان کشت فرا سرزمینی را از جمله بستر های مناسب برای گسترش همکاری های دو جانبه خواند و یاد آور شد: واگذاری قطعه زمینی به

وسعت دو هزار و هشت صد هکتار به طرف ایرانی برای کاشت یک میلون نهال پسته به صورت صنعتی در این اراضی الگویی برای همکاری های دو جانبه و سایر کشورهای

علاقمند همکاری با کشور گرجستان شده و دولت گرجستان این نمونه از مشارکت و همکاری اقتصادی را به عنوان ویترین سرمایه گذاران خارجی به سایر علاقمندان سرمایه گذاری

معرفی می نماید.وی با اشاره به ظرفیت های اقتصادی دو کشور ایران و گرجستان به خصوص استان آذربایجان شرقی با توجه به سخت کوشی و شم اقتصادی مردمان این

سرزمین اظهار امیدواری کرد نشست هایی از این دست امکان و فرصت گسترش همکاری های دو جانبه را بیش از پیش مهیا نماید.

نماینده مردم در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر این نکته که نمایندگان دو کشور ایران و گرجستان خود را متعهد به گسترش روابط دو جانبه می دانند از اتاق تبریز به خاطر مهیا

نمودن شرایطی برای رسیدن بیشتر به درک مشترک در راستای گسترش همکاری های دو جانبه با توجه به پیشینه تاریخی رابطه دو کشور در زمینه های مختلف، قدر دانی نمود.

سونیا اندیش عضو هیات رئیسه اتاق تبریز و نایب رئیس شورای شهر تبریز با اشاره به این نکته که در خصوص ظرفیت های اقتصادی دو کشور در راستای گسترش همکاری های د

و جانبه صحبت شد، خاطر نشان کرد: علاقمندم در خصوص پتانسیل های منطقه ای در این جلسه مباحثی را مطرح نمایم.

عضو هیات رئیسه اتاق تبریز با اشاره به این نکته که به عنوان نماینده مردم در شورای شهر تبریز با توجه به پیشنه تاریخی روابط دو کشور ایران و گرجستان و به خصوص منطقه

آذربایجان علاقمند گسترش روابط فرهنگی، هنری در کنار حوزه های صنعتی و کشاورزی هستیم. وی در این خصوص پیشنهاد برگزاری هفته های فرهنگی تبریز و تفلیس را ارائه

نمود و خاطر نشان کرد : علاقمند با گسترش روابط انسانی بیش از پیش با ظرفیت های فرهنگی دو کشور آشنا شویم .

عضو شورای شهر تبریز با یاد آوری این نکته که شهر تبریز در مسیر جاده ابریشم است. خاطر نشان کرد موقعیت استراتژیک دو کشور ایران و گرجستان می تواند زمینه توسعه

صنعت حمل و نقل و ترازیت دو کشور را گسترش داده و به عنوان شاهراه شمال و جنوب در ترانزیت جهانی ایفاء نقش نمایند.

اندیش با اشاره به ظرفیت های گمرکی استان همچون سهلان و... یاد آور شد: وجود منطقه آزاد ارس و سایر مناطق ویژه اقتصادی و شهرک های صنعتی در استان امکان گسترش

روابط دو جانبه و سرمایه گذاری های مشترک را بیش از پیش مهیا می نماید . وی در این خصوص اظهار امیدواری نمود فعالان اقتصادی از دو کشور در زمینه گسترش روابط دو

جانبه مذاکره نمایند.

عضو هیات رئیسه اتاق تبریز در خاتمه با اشاره به حضور گروه دوستی پارلمانی ایران گرجستان در سال 2018 اظهار امیدواری نمود این حضور سر آغاز برای گسترش روابط دو

جانبه باشد.

اسماعیل بابایی رئیس نمایندگی وزارت امور خارجه در استان با اشاره به این نکته که سفارت خانه های دو کشور می توانند تسهیل گر روابط دو جانبه بوده و در گسترش همکاری

دو جانبه نقش موثری ایفاء نمایند اعلام آمادگی نمایندگی وزارت امور خارجه در استان به منظور گسترش روابط را مطرح و خاطر نشان کرد : با توجه به این نکته که دیپلماسی

اقتصادی استراتژی دولت در ارتباط با سایر کشورها می باشد تمام تلاش خود را در زمینه موفقیت این دیپلماسی در کنار سایر نهاد های اجتماعی همچون مجلس، اتاق بازرگانی و

شورای شهر و...را به عمل خواهیم آورد تا شاهد گسترش بیش از پیش روابط دو جانبه دو کشور ایران و گرجستان در راستای توسعه همه جانبه این دو کشور و منطقه باشیم .

علیرضا آقا بالایی عضو هیات نمایندگان اتاق تبریز با اشاره به قدمت روابط دو کشور ایران و گرجستان یاد آور شد: هنوز هم در شهرهای همچون تفلیس و تبریز مکانهای تاریخی

به نام این دو کشور وجود دارد. وی با اشاره به این نکته که در بازار بزرگ تبریز که از طرف سازمان جهانی یونسکو ثبت شده قسمتی از آن به نامه بازار گرجی ها خوانده می شود

که نشان از روابط دیرینه تجاری دو منطقه است.

عضو هیات نمایندگان اتاق تبریز گرجستان را پل ارتباطی ایران با روسیه خواند و خاطر نشان کرد گسترش روابط دو جانبه می تواند بر ای هر دو کشور مفید باشد. وی با اشاره به

وجود بندر باتومی خاطر نشان کرد این بند از نظر حمل و نقل دریایی یک منطقه استراتژیک است و می تواند در تجارت فرا ملی و منطقه ای بسیار موثر واقع شود .
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رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق تبریز آمادگی این کمیسیون برای توسعه و پیگیری کشت فرا سرزمینی در گرجستان و سایر کشور های منطقه را اعلام نمود.

در ادامه جلسه فعالان صنعتی و معدنی در حوزه های مختلفی همچون تولید سنگ و آجر های نسوز، سنگ های ساختمانی، تراکتور سازی، شیرینی و شکلات، سیمان، سیم های

برق و... پیشنهادات خود در راستای گسترش همکاری دو جانبه را به هیات گرجی ارائه نمودند. طرف گرجی به اشاره به این نکته که ظرفیت های صنعتی، معدنی، کشاورزی، و... را

به مسئولان این کشور ارائه خواهند داد اظهار امیدواری نمودند که با شناخت بیشتر از ظرفیت های دو جانبه امکان کسترش روابط دو کشور را بیش از پیش مهیا نمایند .
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